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ΘΕΜΑ: «Απάντηση σε Ερώτηση»  

 

ΣΧΕΤ:  α) Η µε αριθµό πρωτ. 2478/9-12-2019 Ερώτηση 

 

Σε απάντηση της (α) σχετικής Ερώτησης που κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από τους Βουλευτές που 

αναφέρονται στον Πίνακα Κοινοποιήσεων, σας γνωστοποιούµε ότι όσον αφορά στη Μακρόνησο το Μήνα Μάρτιο και 

παρόλες τις τεράστιες δυσκολίες λόγω εξάπλωσης της Πανδηµίας, το Τµήµα Επιθεώρησης ∆όµησης και Κατεδαφίσεων 

του Σώµατος Επιθεώρησης Νοτίου Ελλάδος, διενήργησε κατεδαφίσεις στη Μακρόνησο, και ειδικότερα την εκτέλεση 17 

περιπτώσεων – πρωτοκόλλων (εκ των 22) κατεδάφισης αυθαίρετων κατασκευών που είχαν κριθεί τελεσίδικες. Για τις 

περιπτώσεις που βρίσκονται στην ανατολική πλευρά  προγραµµατίζεται στο αµέσως επόµενο διάστηµα η κατεδάφισή 

τους µε µετάβαση της υπηρεσίας και του αναδόχου παρουσία αστυνοµίας λόγω έντονων αντιδράσεων των 

αυθαιρετούντων.              

Η εν λόγω σύβαση λήγει στις 31/12/2021 και έως τότε θα εξεταστεί η δυνατότητα εκτέλεσης και των υπόλοιπων 

πρωτοκόλλων κατεδάφισης.          

 Επισηµαίνουµε ότι οι κατεδαφίσεις αυθαίρετων κατασκευών θα συνεχιστούν και ήδη προκηρύχθηκε 

διαγωνισµός για την κατεδάφιση 60 κατασκευών στη ∆. Αττική τα οποία βρίσκονται στον αιγιαλό και σε δασικές 

εκτάσεις. Στόχος του Υπουργείου είναι, µε βάση τα πρωτόκολλα κατεδάφισης τα οποία έχουν εκδοθεί, να 

προκηρύσσονται σχετικοί διαγωνισµοί για την κατεδάφιση των αυθαίρετων κατασκευών και να αποκαθίσταται η 

νοµιµότητα.         

Για πληρέστερη ενηµέρωση της εθνικής αντιπροσωπείας σχετικά µε το ζήτηµα που τίθεται, παραθέτουµε  

αποσπάσµατα των πρακτικών της συζήτησης η οποία διεξήχθη στη Βουλή στις 28-2-2020.  

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας): «… εγώ θέλω να σας πω ότι 

θεωρώ συνολικά την ερώτηση εποικοδοµητική. Το ότι υπάρχουν ευθύνες, αυτές υπάρχουν. ∆εν το είπα το 

«διαχρονικό» µε την έννοια του άλλοθι. Το είπα ως ένα πραγµατικό γεγονός, το οποίο αντανακλά τη µεγάλη δυσκολία 

αντιµετώπισης αυτού του προβλήµατος. Όταν έχουµε σήµερα στην Ελλάδα ενάµισι εκατοµµύριο αυθαίρετα, είναι 

προφανές για όλους ότι είναι πάρα πολύ δύσκολο να εφαρµοστούν λύσεις οι οποίες θα ήταν σωστές. Θα ήταν σωστές, 

όµως, όταν είχαµε τριάντα χιλιάδες αυθαίρετα και όχι ενάµισι εκατοµµύριο. Παρ’ όλα αυτά θεωρώ εποικοδοµητική την 

παρατήρησή σας και συµφωνώ ότι πρέπει να επιταχύνουµε αυτό που κάνουµε σε αυτό το πεδίο. 

Για τη Μακρόνησο, σας είπα.  

Αναφορικά µε την περίπτωση του διαγωνισµού των πεντακοσίων χιλιάδων, αυτό που είπα, απλώς, είναι ότι ο 

∆ήµος Μεγαρέων τον Νοέµβριο του 1919 έκανε πρωτογενές αίτηµα για το ίδιο θέµα. Αυτό σας είπα. ∆εν είπα ότι δεν 

µπορούµε να το κάνουµε. Εν πάση περιπτώσει, αντιλαµβάνοµαι αυτό που είπατε και ελπίζω ότι θα έχουµε σύντοµα 

συγκεκριµένο αποτέλεσµα. 



Για την πλατφόρµα εντοπισµού των αυθαιρέτων θα τεθεί σε ενέργεια µέχρι το τέλος του εξαµήνου –το έχουµε 

πει αυτό- µαζί µε την ηλεκτρονική πλατφόρµα του τρέχοντος έτους. Αν έχω λίγο χρόνο, θα ήθελα να αναφερθώ στο 

θέµα των Παρατηρητηρίων, διότι όντως είναι τεράστιο. Ξέρετε ότι µε νόµο στις 3-11-2017, προβλέφθηκαν τα 

Παρατηρητήρια και είχε προβλεφθεί ότι θα πρέπει να υπάρξει και ένα προεδρικό διάταγµα, µε το οποίο θα 

εξειδικευτούν οι λεπτοµέρειες και οι τρόποι λειτουργίας των Παρατηρητηρίων και κάθε άλλο σχετικό θέµα. 

Αυτό δεν έγινε. Η προθεσµία έληξε στις 3-5-2018 γι’ αυτό το προεδρικό διάταγµα µε βάση τον νόµο. Αυτό δεν 

έγινε ούτε από σας ούτε από µας. ∆εν έγινε για διάφορους λόγους οι οποίοι συνδέονται –υποθέτω κι από σας, αλλά και 

από εµάς- µε αντικειµενικές δυσκολίες, οι οποίες συνδέονται µε τον θεσµό των παρατηρητηρίων. 

Θα το πω πολύ συνοπτικά. Το πρώτο είναι η έλλειψη στελεχιακού δυναµικού. Για παράδειγµα, σας λέω ότι 

εκτιµάται πως για κάθε περιφερειακό παρατηρητήριο απαιτούνται δέκα υπάλληλοι και για κάθε τοπικό –στις 

περιφερειακές ενότητες- απαιτούνται επτά υπάλληλοι. Ο αριθµός των υπαλλήλων, λοιπόν, που απαιτούνται από µόνος 

του είναι πολύ µεγάλος. Αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν κινούµαστε προς την κατεύθυνση της στελέχωσης των υπηρεσιών, 

αλλά εξ αντικειµένου είναι ένας πολύ µεγάλος αριθµός. Αυτός είναι ένας λόγος που δεν έχουν ξεκινήσει ακόµα τα 

παρατηρητήρια. 

Το δεύτερο είναι η ανεπάρκεια των πόρων. Οι πόροι που είναι διαθέσιµοι αυτή τη στιγµή δεν είναι επαρκείς. 

Προβλέπεται από τη νοµοθεσία ότι το 25% των προστίµων θα πηγαίνει στα παρατηρητήρια. Εκτιµούµε ότι δεν είναι 

επαρκές αυτό το ποσό και κινούµαστε προς κάποιες λύσεις.  

Αυτό που µπορώ να σας πω καταλήγοντας, είναι ότι στο επόµενο σχέδιο νόµου που θα φέρει το Υπουργείο 

τον επόµενο µήνα -αυτό το οποίο είναι τώρα σε εξέλιξη είναι για τα περιβαλλοντικά θέµατα, το επόµενο είναι για 

πολεοδοµικά- χωροταξικά και έχει µέσα και τα θέµατα των αυθαιρέτων- θα υπάρχουν συγκεκριµένες απαντήσεις για 

όλα αυτά τα ζητήµατα και για τον τρόπο µε τον οποίο θα τα χειριστούµε». 

 

                                            

                                                                                                                        Ο Υφυπουργός  

                                                                                                                                                                                 

                                                                                                                  ∆ηµήτριος Οικονόµου  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Σελίδες απάντησης: 3 

Σελίδες συνηµµένων: 0 

Σ ύ ν ο λ ο  Σελίδων: 3   



Πίνακας Κοινοποιήσεων  

Βουλευτές:  

� Φάµελλο Σωκράτη 

� Αβραµάκη Ελευθέριο 

� Αλεξιάδη Τρύφωνα 

� Αραχωβίτη Σταύρο 

� Βαρδάκη Σωκράτη 

� Βασιλικό Βασίλειο 

� Βέττα Καλλιόπη 

� Γιαννούλη Χρήστο 

� Γκαρά Αναστασία 

� Γκιόλα Ιωάννης 

� ∆ρίτσα Θεόδωρο 

� Ελευθεριάδου Σουλτάνα  

� Ζαχαριάδη Κωνσταντίνο 

� Ζεϊµπέκ Χουσεΐν 

� Ηγουµενίδη Νικόλαο 

� Καρασαρλίδου Ευφροσύνη 

� Καφαντάρη Χαρά 

� Μάλαµα Κυριακή 

 

� Μαµουλάκη Χαράλαµπο 

� Μάρκου Κωνσταντίνο 

� Μεϊκόπουλο Αλέξανδρο 

� Μπάρκα Κωνσταντίνο 

� Μωραΐτη Αθανάσιο 

� Παπανάτσιου Αικατερίνη  

� Παππά Νικόλαο  

� Πέρκα Θεοπίστη   

� Πούλου Παναγιού  

� Σαντορινιό Νεκτάριο 

� Σαρακιώτη Ιωάννη  

� Σκουρλέτη Παναγιώτη  

� Σκούφα Ελισσάβετ 

� Τζούφα Μερόπη  

� Τριανταφυλλίδη Αλέξανδρο 

� Φωτίου Θεανώ 

� Χαρίτου ∆ηµήτριο 

� Χατζηγιαννάκη Μιλτιάδη 

� Χρηστίδου Ραλλία 
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